
 

 

Betoog beleids- en uitvoeringsplan Natuur en Biodiversiteit 
  
Voorzitter, 
  
Voor ons ligt ter vaststelling het beleids- en uitvoeringsplan 
Natuur en Biodiversiteit. Dit is het resultaat van het 
initiatiefvoorstel Natuur en Biodiversiteit dat door de vorige 
fractie van Sociaal Maas en Waal in 2022 is ingediend.  
  
Dit initiatiefvoorstel is ontstaan uit onze overtuiging dat onze 
(regionale) natuur en biodiversiteit te weinig aandacht krijgen. 
Wij vinden het essentieel om te werken aan een biodiverse 
leefomgeving en als Sociaal Maas en Waal willen we graag het 
voortouw nemen om hierin een eerste stap te zetten. 
  
De huidige staat van de natuur en biodiversiteit in de gemeente 
Druten staat er, net als in de rest van Nederland, niet goed 
voor. Zo zijn er bijvoorbeeld minder insecten, als je het 
vergelijkt met de jaren 90 van de vorige eeuw. Het feit dat er 
momenteel veel minder insecten tegen de voorruit van je auto 
vliegen illustreert de achteruitgang van het aantal insecten. 
Door bevolkingsgroei en de verstedelijking, wordt de natuur 
steeds verder teruggedrongen. De hoeveelheid groen is de 
afgelopen jaren afgenomen en steen en beton toegenomen. 
 
Biodiversiteit betreft meer dan ‘de bloemetjes en de bijtjes’. 
Biodiversiteit zorgt voor schone lucht, fris water, een goede 
kwaliteit van de bodem en de bestuiving van gewassen. Het 
helpt om de klimaatverandering te bestrijden en ons eraan aan 
te passen en biodiversiteit vermindert de impact van 
natuurrampen Daarom is biodiversiteit cruciaal voor het 
welzijn van onze planeet. De verbondenheid tussen 
biodiversiteit en ons mensen is groot. Gezonde ecosystemen 
zorgen voor mentaal, fysiek en sociaal gezonde mensen. Het 
behoud en de bevordering van biodiversiteit zijn dus niet 
alleen cruciaal voor de natuur, maar ook voor onszelf. Meer 
vergroenen betekent dat op warme zomerse dagen de 
temperatuur wordt verlaagd door schaduw en beschutting te 



 

 

bieden, vooral in gebieden die worden gedomineerd door 
beton. Het verlies aan biodiversiteit kan leiden tot instabiliteit 
in ecosystemen en dat heeft negatieve gevolgen voor mens en 
natuur. 

 
Met het beleidsplan Natuur en Biodiversiteit willen we de 
achteruitgang van de natuur een halt toe roepen. We gaan de 
natuur in onze gemeente meer ruimte geven, en dat doen we 
met de 5 speerpunten uit het beleidsplan, te weten: transitie 
naar ecologisch groenbeheer, biodiversiteit als 
duurzaamheidsthema, natuurlijke beheersing overlastgevende 
soorten, versterking groenblauw netwerk en stimulering van 
initiatieven en samenwerking. 
Hierbij werken we samen met verschillende organisaties, 
agrarische ondernemers en natuurlijk onze inwoners. Het is 
onze gezamenlijke verantwoordelijkheid onze leefomgeving 
natuurinclusiever en biodiverser te maken zodat we ook op het 
gebied van natuur en biodiversiteit een toekomstbestendige 
gemeente zijn en blijven. 

 
 We zijn blij met de unanieme steun tijdens de 
raadsvergadering van februari 2022. We zijn blij dat we als 
kleinste partij van de gemeente Druten, een dusdanig 
belangrijk thema op de agenda hebben weten te krijgen en hier 
een grote mate van betrokkenheid in hebben gekregen vanuit 
de wethouder en zijn team. En daarom willen we vanaf deze 
plek de complimenten uitdelen aan wethouder Thoonen, de 
betrokken ambtenaren en adviespartner Sweco. 
 
We zijn ook erg te spreken over de manier waarop de 
wethouder en zijn team ons betrokken hebben in het 
vormgeven van dit beleids- en uitvoeringsplan. Onze fractie, en 
de specialisten vanuit onze achterban Han Blok en Froukje 
Balk, hebben echt een stem gehad in de opzet en uitwerking 
van het plan. We zien het document dan ook als een goede 
leidraad waar we sámen aan hebben gewerkt en we zijn dan 
ook erg trots op het eindresultaat. 
  



 

 

We zien het beleids- en uitvoeringsplan ook als een cruciaal 
instrument voor het behoud en versterking van de natuurlijke 
omgeving in onze mooie gemeente. 
  
We hopen aan de hand van dit document onze natuur en 
biodiversiteit in onze mooie gemeente/regio op de agenda te 
houden en op deze manier regionaal bij te dragen aan een 
verbetering van de levenskwaliteit. 
Want we hopen oprecht dat we hiermee onze regio beter door 
kunnen geven aan onze kinderen dan dat we deze gekregen 
hebben toen wij werden geboren. 
  

 
We hopen ook dat het enthousiasme dat we met betrekking tot 
dit thema teweeg hebben weten te brengen bij de andere 
partijen, ook in de verdere toekomst behouden zal blijven. We 
zullen dit als Sociaal Maas en Waal uiteraard actief blijven 
aanjagen en vragen jullie als mederaadsleden dit thema te 
blijven omarmen. 
 
  
Dank u wel voorzitter 
 
  
  


